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Sammanfattning 
Den här texten beskriver vilka regler flera länder har kommit överens om för 
att kvinnor och flickor med funktionsnedsättning ska ha samma frihet och 
rättigheter som andra. 

Texten är en sammanfattning av kommentaren om FN:s konvention om 
rättigheter för personer med funktionsnedsättning. FN betyder Förenta 
Nationerna. En konvention är regler som flera länder kommer överens om att 
de ska följa. 
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Det är stor risk för diskriminering 
Det är stor risk att kvinnor och flickor med funktionsnedsättning blir 
diskriminerade. Risken är större för dem än för någon i de här grupperna: 
• Män och pojkar med funktionsnedsättning. 
• Kvinnor och flickor i allmänhet. 

Diskriminering betyder att en person blir sämre behandlad än andra. Det kan 
till exempel vara för att den har en funktionsnedsättning. 

Kvinnorna och flickorna ska få 
utvecklas 

Kvinnor och flickor som har en funktionsnedsättning blir ofta diskriminerade. 
Det kan bero på att andra har idéer om hur de är. Då finns en risk att de 
betraktas som utsatta eller som konstiga. 

Kvinnorna och flickorna ska få möjlighet att utvecklas. Då kan de lättare klara 
sig själva. De olika länderna behöver därför tänka mer på kön och 
funktionsnedsättning. Det gäller särskilt inom de här områdena: 
• skola 
• arbete och andra sysslor 
• inkomst 
• hälsa 
• hur det går att motverka att kvinnorna utsätts för våld 
• hur kvinnorna kan bli delaktiga inom politik, kultur och idrott. 
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Så här ska länderna arbeta 
De olika länderna har kommit överens om att följa regler för att kvinnorna och 
flickorna ska ha samma rättigheter som andra. 

En del länder har lagar och ett synsätt som gör att kvinnor och flickor med 
funktionsnedsättning diskrimineras. Lagarna behöver ändras. Länderna 
behöver också ändra sitt synsätt. 

Alla har rätt att bestämma själva och att ha en åsikt. Därför ska kvinnorna och 
flickorna få berätta vad de tycker. Det kan de göra med hjälp av olika 
organisationer. Det är viktigt att de olika länderna tänker på kvinnornas och 
flickornas åsikter när de inför regler som påverkar dem. 

För att kvinnor och flickor med funktionsnedsättning ska få samma rättigheter 
kan samhället införa kvotering. Kvotering betyder att ett bestämt antal platser 
går till exempelvis dem med funktionsnedsättning. Det kan vara i skolan eller 
på ett arbete. Det kan vara bara under en viss tid. 

Länderna kan också samla in information om hur kvinnorna har det. De kan 
forska om det. De kan också ta upp frågan om kvinnor och flickor med 
funktionsnedsättning när de samarbetar med andra länder. 
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Andra texter om kvinnor och flickor 
med funktionsnedsättning 
Den här texten berättar vad de olika länderna har bestämt att göra för att inte 
diskriminera kvinnor och flickor med funktionsnedsättning. Den är en 
sammanfattning av FN:s kommentar nummer 3 om artikel 6. 

Det här har FN skrivit om i andra texter om kvinnor och flickor med 
funktionsnedsättning: 
• De har svårt att få skyddat boende och skydd mot våld och övergrepp. 

Det gäller också sjukvård. 
• Kvinnor med funktionsnedsättning får inte samma rättigheter som andra. 

Det händer dem oftare än det händer män med funktionsnedsättning eller 
kvinnor utan funktionsnedsättning. 

• Det är större risk att de blir utnyttjade eller utsätts för våld och övergrepp 
än andra kvinnor. 

• Deras rätt att välja var de vill bo kan påverkas av familjens åsikter. Det 
begränsar deras självständighet. 

• Andras åsikter kan påverka deras tillgång till sexualundervisning, 
preventivmedel och möjligheten att välja om de vill skaffa barn. 

• Andras åsikter bidrar till sämre utbildning för dem. Det kan göra att de inte 
är i skolan så ofta eller att de slutar skolan tidigare än andra. 



Rättigheter för kvinnor och flickor med 
funktionsnedsättning 
Lättläst sammanfattning av översättning till svenska av Article 6: 
Women and girls with disabilities, framtagen av FN:s kommitté för 
rättigheter för personer med funktionsnedsättning. 
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